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Miljø- og Fødevareudvalget 

Christiansborg  

1240 København K 

Miljø- og Fødevareudvalget har i brev af den 30. juli 2019 stillet mig følgende 

spørgsmål 33 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Morten Messerschmidt (DF). 

Spørgsmål 33 

Vil regeringen åbne op for, at virksomhederne får mulighed for frit at tilvælge de 

kommunale affaldsordninger? Virksomhederne kan i dag ikke tilvælge den kommu-

nale affaldsordning, da erhvervsaffald og husholdningsaffald er opdelt, og kommu-

nerne ikke må indsamle genanvendeligt erhvervsaffald (genbrugspladser undta-

get). Det er spørgers opfattelse, at virksomheder frit bør kunne vælge. Mindre virk-

somheders affald ligner borgernes affald, og det kan med fordel indsamles sam-

men. Til glæde for virksomhederne, der får mulighed for at sortere til lavere om-

kostninger, for borgerne, der vil få lavere omkostninger, når der er flere til at afhol-

de indsamlingsomkostningerne, samt ikke mindst til gavn for genanvendelsen, da vi 

får indsamlet større mængder (i samme kvalitet). Til samme non-profit pris, som 

borgernes affaldsgebyr er baseret på. 

Svar 

Regeringen ønsker en affaldssektor, hvor vi genanvender mere og forbrænder 

mindre. Det kræver store investeringer i nye genanvendelsesløsninger. Derfor vil 

det være naturligt at kigge nærmere på, hvordan vi kan sikre stabile rammevilkår i 

affaldssektoren, som fremmer genanvendelse, og herunder nærmere vurdere den 

nuværende opdeling af ansvaret for indsamling af det genanvendelige hushold-

nings- og erhvervsaffald, som blev indført med den brede aftale mellem V, KF, DF, 

RV, S og SF om organisering af affaldssektoren. I den forbindelse vil det være mit 

fokus at sikre en organisering, som understøtter genanvendelsen, en miljømæssig 

forsvarlig behandling samt en kundeorienteret og effektiv indsamling. 
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